
Haveforeningen Sønderbro 
REFERAT af generalforsamling 14 marts 2017 kl 19.00 CIK's lokalert Badstuestræde 20 1. sal 

 
Deltagelse: Representanter fra 75 haver 
 
Dagsorden: 
1. Valg af dirigent 
Steen Boesen enstemmigt valgt, det oplyses at vi kører efter vedtægterne fra 2017. 
- Generalforsamlingen erklæres lovligt indkaldt 
2. Claus Beretter: Claus takker for valget i 2016 og præsenterer den øvrige bestyrelse. De nye 
vejbump benævnes og det nævnes at der vil blive sat sten op på sidene af stenene så de bliver 
sværere at køre udenom.  
-Problemet med brug af affaldscontainere uden for sæsonen og brugen af storskrald til haveaffald 
pointeres. Reglerne som beskrevet på hjemmesiden genopfriskes for salen. 
Rotter skal håndteres af kommunen 
Det nævnes at taget over slyngelstuen er blevet ordnet 
Perlen vil blive malet i 2018. 
3. Kim beretter fra vandlauget: Det beklages at vandet i 2017 blev åbnet én dag før lovet, det 
vil ikke ske igen. 
29/3 eller senere vil vandet live åbnet i 2018 (med sikkerhed senere) 
1/11 eller tidligere vil vandet igen blive lukket i 2018 
Kim præsenterer salen for de øvrige medlemmer af vandlauget 
Det påtales på det kraftigste at vi efter lukning af vandet i 2017 er blevet åbnet igen uden tilladelse 
dette har medført skader på stophanerne og en efterfølgende erstatning på 50.000kr. Dette tillagt 
minimum 70 timers arbejde fra vandlaugets side. Dette vil få konsekvenser i kraft af låse mm, der 
vil give en yderligere udgift 
4. Claus beretter: Haveaffaldsreglerne genopfriskes herunder at der ikke må heædes jord på 
pladerne. Et par nye initiativer præsenteres inklusiv ekstra kontortider for bestyrelsen og ”Mød 
Bestyrelsen”. 
Næste år vil indkaldelsen til generalforsamlingen ske via mail. 
 
  Vigtige datoer: 
  6/5 Fællesarbejde 
  23/6 Skt Hans 
  7/7 Fodboldkamp 
  4/8 Sommerfest 
  19/8 Fællesarbejde 
  29/9 Standerstrygning 
  
  Debat: 
  Lasse (196): Påtaler problemet med affaldet i foreningen generelt 
  Erik (129): Foreslår en bedre affaldssortering som vi ser det i det øvrige København. 
  Dette tages positivt imod af Claus og bestyrelsen. Erik tilbyder selv at være primus 
  motor på projektet 
  Lis (241): Spørger om ventelisten åbnes i 2018. Til dette er svaret nej. 
  Inge (241): Spøger hvordan nye modtages i foreningen og påtaler affaldsproblemet 
  igen. Ny vil blive vist rundt og modtage en folder der er under udarbejdelse. 
  Bente (57): Påtaler affaldet og at nye huse kan virke indelukkede. Hun mener det 
  skal benævnes for de implicerede. 
 
 
 



 
  Der synges... 
 
5. Bestyrelsens beretning vedtages 
6. Benny præsenterer regnskabet 
Det vedtages uden anmærkninger 
7. Forslag behandles: 
Lisbeth (191): Købmanden vedr. de 15kr. pr. have pr. måned. Forslaget går på at der skal betales 
haveleje af købmanden. 
Bente (57): Forsvarer den nuværende ordning med at det bl.a. er svært at drive en rentabel 
forretning under ovennævnte vilkår. 
Esther (?): Forsvarer ligeledes købmandens fritagelse for haveleje da købmanden ikke har en 
egentlig have i foreningen. 
Lisbeth (191): Understreger at Købmanden får andet tilskud også og hun foreslår en ”leje” på 
1500kr. Om måneden. 
 
Det vedtages at der skal afholdes en skriftlig afstemning. Der afgives 148 stemmer i alt. 109 
stemmer nej. 31 stemmer ja (resten blanke) – Forslaget forkastes 
 
8. Valg ifølge vedtægterne:  
a. Kasserer Benny Pedersen genvælges 
b. Næstformand Winnie modtager genvalg og vælges med 116 stemmer 
c. Peter Johansen vælges med 129 stemmer 
d. Lisbeth Marianne vælges som suppleant 
e. Charlotte Østervang vælges som suppleant. 
 
9. Der takkes for ro og orden.  
 
 
  


